
Sitno, 2019-04-12 

Protokół  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu 

Rady Gminy Sitno 

w dniu 12 kwietnia 2019 r. 

 

Komisja Oświaty, Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu w składzie: 

1. Kamil Pyś – Przewodniczący  

2. Roksana Natalia Kotarska – Członek  

3. Krzysztof Zwolak – Członek  

 

Goście zaproszeni: 

1. Krzysztof Seń – Wójt Gminy Sitno. 

2. Teresa Baran – Specjalista ds. Oświaty. 

3. Krzysztof Prokopowicz – Referent ds. Obsługi Rady Gminy, Archiwum i NGO. 

 

 

W dniu 12.04.2019 r., Komisja Oświaty, Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu 

zapoznała się z następującymi tematami: 

1. Strajk nauczycieli:   

Na spotkaniu pracownik przedstawił w jakiej formie w szkołach w czasie strajku 

organizowane są zajęcia oraz omówił w jaki sposób zostały zabezpieczone egzaminy 

gimnazjalne jak i ósmoklasowe. Obecni zostali poinformowani również, że w komisjach 

egzaminujących zasiedli nauczyciele z innych szkół stowarzyszeniowych.  

2. Dowożenie uczniów do szkół:  

Komisja zapoznała się z pismem dotyczącym dowożenia. W piśmie Rada Rodziców ze 

Szkoły Podstawowej w Cześnikach zwróciła się z prośbą o utrzymanie kursu, który odbywał 

się 3 razy w tygodniu o godz. 11
25

. Dzięki temu kursowi dzieci z klas I-III oddziału 

przedszkolnego nie muszą czekać 2 h na następny kurs do godz. 13
10

. Komisja również 

zapoznała się z harmonogramem dowożenia uczniów do szkół, który będzie w pełni 

realizowany od maja br. Komisja powyższy harmonogram zaopiniowała pozytywnie.  

Na podstawie powyższego dowożenie będzie odbywać się według obecnego regulaminu, 

który został podjęty Zarządzeniem Nr 33/2016 Wójta Gminy Sitno z dnia 18 lipca 2016 r.                    

w sprawie regulaminu dowożenia uczniów szkól z terenu Gminy Sitno oraz ustalenia zakresu 

obowiązków opiekuna uczniów w trakcie realizacji dowozu. Komisja posiłkowała się również 

Ustawą Prawo Oświatowe art. 32 ust. 5, który mówi o tym, że: „Jeżeli droga, o której mowa 

w ust. 3, przekracza 3 km, obowiązkiem gminy jest zapewnienie bezpłatnego transportu  

i opieki w czasie przewozu dziecka albo zwrot kosztów przejazdu dziecka i opiekuna 

środkami komunikacji publicznej, jeżeli dowożenie zapewniają rodzice.”  

Kolejno art. 39 Ustawy Prawo oświatowe: 

„1. Sieć publicznych szkół podstawowych powinna być zorganizowana w sposób 

umożliwiający wszystkim dzieciom spełnianie obowiązku szkolnego, z uwzględnieniem  

ust. 2 

2. Droga dziecka z domu do szkoły nie może przekraczać: 

1) 3 km – w przypadku uczniów klas I–IV szkół podstawowych; 



2) 4 km – w przypadku uczniów klas V–VIII szkół podstawowych. 

3. Jeżeli droga dziecka z domu do szkoły, w której obwodzie dziecko mieszka: 

1) przekracza odległości wymienione w ust. 2, obowiązkiem gminy jest zapewnienie 

bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dziecka albo zwrot kosztów przejazdu 

dziecka środkami komunikacji publicznej, jeżeli dowożenie zapewniają rodzice, a do 

ukończenia przez dziecko 7 lat – także zwrot kosztów przejazdu opiekuna dziecka środkami 

komunikacji publicznej; 

2)  nie przekracza odległości wymienionych w ust. 2, gmina może zorganizować bezpłatny 

transport, zapewniając opiekę w czasie przewozu.(…)”. 

Pan Wójt wyszedł naprzeciw powyższych przepisów i zaproponował, żeby droga 

dziecka z domu do najbliższego przystanku lub punktu wyznaczonego przez gminę nie 

przekraczała 1,5 km. Komisja zaakceptowała propozycję Pana Wójta. 

3. Wynagrodzenie nauczycieli: 

Komisja zapoznała się również z wyliczeniami dotyczącymi aktualnych wynagrodzeń 

nauczycieli w JST. I tak nauczyciel:  

 Dyplomowany: 5336 zł brutto pełny etat 18/18 (18 godz. tygodniowo); 

 Mianowany: 4176 zł brutto pełny etat 18/18 (18 godz. tygodniowo); 

 Kontraktowy: 3220 zł brutto pełny etat 18/18 (18 godz. tygodniowo); 

 Stażysta: 2900 zł brutto pełny etat 18/18 (18 godz. tygodniowo); 

 

Dalej Komisja zapoznała się z wyliczeniami z których wynika, że gmina dokłada do 

Stowarzyszenia Rozwoju i Promocji Gminy Sitno i Okolic C.L. około 713 615 zł do 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych około 47 000 zł do szkół prowadzonych przez gminę: 

do gimnazjów dokłada kwotę w wysokości 1 225 390 zł, a do szkół podstawowych 685 631 

zł. 

Pani Teresa Baran Specjalista ds. Oświaty poinformowała również o arkuszach 

organizacyjnych nauczycieli. 

Komisja wraz z Panem Wójtem doszła do konsensusu i wypracowała stanowisko, że od 

przyszłego roku szkolnego 2019/2020 dzieci spoza obwodów nie będą przyjmowane chyba, 

że to nie będzie kolidować z aktualnymi kursami autobusów.  

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

   Przewodniczący Komisji 

           Oświaty, Pomocy Społecznej,  

 Ochrony Zdrowia i Sportu  

  Kamil Pyś 


